
Tájékoztató az elmúlt időszakról. 
 
Sallai Mihály polgármester: Gratulál a képviselő-testületnek, mert napra 
pontosan 2 éve választották meg a testületet. A polgármesteri tisztség 8 nappal 
később emelkedett jogerőre a már ismert okok miatt. 
 
Az utolsó közmeghallgatás 2020. február 19-én volt, az akkori nevén szereplő 
Vörösmarty Mihály Művelődési Házban. 
 
Beszámolóm közel két éves időszakot ölel fel, amelyet igyekszik időrendi 
sorrendbe szedni: 
 
Zámoly Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2020. február 19-én 
tartott közmeghallgatást az akkor még Vörösmarty Mihály Művelődési Házban.  
Felmerült a helyi környezet védelméről szóló rendelet módosítása, melyet a 
képviselő-testület elfogadott. A főbb módosítások, a kerti hulladékok égetését 
érintik, melyre onnantól csak szerdán és pénteken egész nap, szombaton 
viszont 12,00 óráig lett lehetőség. A többi napon tilos a nyílttéri égetés, tüzelés. 
Mindez kizárólag a veszélyhelyzet fennmaradásáig érvényes, azt követően 
országos szinten tilos lesz a kerti hulladékok égetése. 
 
Javaslat érkezett az óvodavezetés részéről, hogy szükség lenne az alapító okirat 
módosítására, mert a „Sajátos nevelési igényű gyermekek óvodai nevelése, 
ellátása” nem teljesíthető kötelezettséget ró az intézményre. A feladat 
ellátásához nem állt rendelkezésre megfelelő szakember, így azáltal sérül a 
gyermekek nevelésének biztonsága, az SNI-s gyermekek nem kapják meg a 
kötelezően előírt fejlesztéseket, valamint a többi gyermektől is aránytalanul 
sok időt vesz el a problémás esetek megoldása.  A javaslatot a képviselő-testület 
elfogadta, valamint módosította az óvodába felvehető elméleti 
gyereklétszámot, mellyel megteremtette a lehetőséget az ötödik csoportszoba 
megnyitására, de egyidejűleg kötelezettséget vállalt arra, hogy a működő négy 
csoportszobába, a jelenlegi 104 gyermeknél több felvételére nem kötelezi az 
intézményt, hiszen erre a jogszabályok sem adnak lehetőséget. Az új 
csoportszoba megvalósulásához sok pénzre van szükség, keresi a képviselő-
testület a megoldást. Napjainkban folyik a TOP Plusz pályázatok társadalmi 
egyeztetése, melyben az óvodabővítés lesz községünk legrelevánsabb kihívása. 
 
A Magyar Falu Program segítségével 4,5 millió forintos támogatásból 
korszerűsödött a Zámolyi Mesevár Óvoda udvara, valamint a régi óvoda 
tetőszerkezetének cseréjére 23.829.113,- Ft támogatást nyert el 
önkormányzatunk.  
 



A képviselő-testület a Csoóri Sándor Művelődési Ház nevet adta az épületnek, 
azonban 2020 márciusában egy soha nem látott helyzet elé állított minket a 
pandémia, így a vírusveszély miatt a névadó ünnepséget sem tudtuk 
megszervezni. 
 
Legmerészebb álmunkban sem gondoltuk volna, hogy olyan helyzet fog 
előállni, mely szinte megköti kezünket, s egyetlen pillanat alatt áthúzza a 
képviselő-testület tagjai által rég dédelgetett fejlesztő gondolatok 
megvalósítását.  
 
Az önkormányzati államtitkár március 21-i levelével megtiltotta az ülések 
megtartását, miután a veszélyhelyzet kihirdetését követően a 
katasztrófavédelemről törvény kizárólag a polgármester kezébe adta a 
feladatokat és a felelősséget is. A közös teherviselés jegyében az országos 
védekezés részére átutalt 6,4 millió forint gépjárműadó és a gazdaság akkor 
még megnehezedő helyzetéből fakadó iparűzési adó elmaradása szigorú 
önmérsékletre kényszerítette önkormányzatunkat.   
Az eltervezett teendőket át kellett értékelni, át kellett időzíteni, s a védekezésre, 
a stabil működés biztosítására kellett összpontosítani, valamint több 
településhez hasonlóan a lakosság is támogatta a védekezésben az 
önkormányzatot. 
Felemás érzésekkel tettem közzé önkormányzatunk bankszámlaszámát, de 
lakosságunk segítő gondoskodása végül  - be kell valljam - meglepett. Közel 1,6 
millió forint támogatást kaptunk, mely hatalmas segítség volt, főleg a 
védekezéshez szükséges eszközök megvásárlásában. Hálásan köszönöm 
minden embertársamnak az áldozatos segítséget most is, a személyre szóló 
leveleken túl. Ma már nem is emlékszünk rá, hogy akkoriban szinte lehetetlen 
volt védőeszközökhöz jutni. Több település összefogásával Kínából hozattunk 
FFP2-es maszkokat a kereskedelmi – és szolgáltató egységek alkalmazottainak, 
az önkormányzat dolgozóinak, valamint 1600 db textil maszkot varrattunk két 
helyi varrónővel a lakosság részére. Ismét köszönöm Pál Hajnalka és Schneider 
Gézáné emberfeletti munkáját! Az iskola is készíttetett maszkokat egyidejűleg, 
így a veszélyhelyzet kihirdetését követően nem sokkal a község maga 
gondoskodott a védekezés eszközeiről. Szintén felajánlásokból készült 
kézfertőtlenítő. Az óvodába még a vírushelyzet érkezése előtt beszereztük a 
fertőtlenítőszereket, amelyet később és most is havi rendszerességgel biztosít a 
Kormány az intézmények részére.  A gazdaság és a lakosság nehéz helyzetéből 
fakadóan nagymértékben megnövekedtek a rendkívüli támogatási kérelmek is. 
Hivatalunk teljes létszámban és munkaidőben dolgozott mindvégig, az ajtó 
zárva tartása mellett. 
A feladatok száma jóval meghaladta a normál hétköznapok feladatait, nem 
csupán a Közös Hivatal épületében, hanem fizikai dolgozóinknál is, akik az 



iskola, óvoda zárva tartása mellett ételt és oktatási segédanyagot is hordtak az 
otthon maradt nebulóknak. A gyermekek és szociális étkezők is egyszer 
használatos edényekben kapták az ebédet, melyből a havi kb. 4.000 db, szintén 
a veszélyhelyzet költségei közé sorolható. Óvodánk sokáig zárva volt, majd 
ügyeleti rendszerben működött. Csoportonként mindössze öt gyermek 
elhelyezését engedte a kormányrendelet. 
 
Lukács Zsuzsanna képviselő április 15-én írásban benyújtotta lemondását. A 
HVB április 29-i határozata szerint Weimper Zoltán került a helyére, aki a 
megtartható első soros testületi ülésen tett esküt. Addig 6 taggal működött a 
testület.  
 
A folyamatos e-mail váltások segítségével benyújtottuk a Magyar Falu Program 
keretein belül a Radnóti utca felújítására, a Széchenyi és Petőfi utcák járdáinak 
anyagköltségére és egy pótkocsis traktor beszerzésére irányuló pályázatainkat. 
Mint tudjuk, minden beadott pályázatunk – a traktoros tartalékpályáról 
visszatérve – támogatásban részesült.  Több éves előkészítést követően 
megkezdődtek a szennyvíztelep bővítő munkálatai, mely által azóta 4.590 lakos 
egyenértékre bővült a telep kapacitása. A sikeres műszaki átadást követően 
október 20-án kerül sor az ünnepélyes átadóra.  
 
Elszállításra került több területről a régi vagy a közelmúltban odakerült 
illegálisan lerakott hulladék.  Kitakarításra került a temető alatti régi 
hulladéklerakó területe – ahol nagy mennyiségű építési törmelék volt 
felhalmozva –, a homokbánya, valamint elszállításra került a temetői hulladék, 
az évek óta ott lévő Disznó-hegyi illegális szemétkupac, valamint további, a 
szőlőhegyen illegálisan elhelyezett hulladék. 
A veszélyhelyzet miatt bezárt csalai lerakó helyett megszaporodott az illegális 
hulladék-elhelyezés környékünkön, de más települések is küzdöttek ezzel a 
problémával. Rajtaütésekből, rendőri segítséggel megvalósított elfogásokból, 
szemét átkutatásokból kiderült, hogy a hulladék döntő része nem a mi 
lakosainktól származik, hanem más településekről szállítják ide. Volt, akivel 
visszapakoltattuk, de több feljelentést is tettünk. A jövőben is igyekszünk 
mindent megtenni az illegális hulladéklerakás felszámolása érdekében. Egy 
későbbi sikeres pályázat segítségével azóta már nyolc helyszínre 
nagyfelbontású kamerákat telepítettünk. 
 
A Szőlőheggyel kapcsolatosan említésre méltó még, hogy a Belügyminisztérium 
által kiírt külterületi út pályázat benyújtását terveztük, azonban a szőlőhegyi 
gazdákkal felállított sorrend esetében is az 5.515 méterre 95.542.705,- Ft lett 
volna a beruházás költsége, melyhez csak a tervezés érdekében 3,1 M Ft-ot 
kellett azonnal biztosítani, ami nem jelentette volna a pályázat elnyerését. 



Mindösszesen 7 M Ft önerő megléte lett volna szükséges, mely miatt július 8-án 
írásban egyeztetett a képviselő-testület. A projektmenedzsment tájékoztatása 
szerint, a megyében egyetlen település tudott pályázni, akiknek évek óta 
rendelkezésre álltak a terveik, melyeket már akkor ki is fizettek. További 
nehézséget okozott és okoz mindmáig, hogy a szőlőhegyi utak térkép szerinti 
elhelyezkedése nem egyezik a valósággal, így több út magánterületen halad, 
vagy konkrétan nem is létezik, valamint többségük ki sem ér az országos 
közútra. Pályázati finanszírozású felújítás esetén csak a térkép szerinti – 
földmérő által kimért – területek jöhetnek szóba. 
 
A nyár folyamán elkészült egy program, ami nagyban leegyszerűsíti az adózási 
földkönyvet. Ebben a programban lehet névre, címre, helyrajzi számra keresni. 
Ennek használatával felhívásokat tudtunk kiküldeni azoknak a 
tulajdonosoknak, akik eddig nem fizettek adót. Folyamatosan gazdát cserélnek 
az ingatlanok, amelyek tulajdonosai sokszor nem jelentkeznek be adó alá. Több 
mint száz felhívás került kiküldésre, amelynek összegét öt évre visszamenőleg 
lehet kifizettetni. 
Eddig kb. 2,5 M Ft adót hajtottunk be. Egyébként az önkormányzat adó 
kintlévősége (az 50.000,- Ft adótartozás felettieket számolva) 2.600.660,- Ft.  
 
A Településfejlesztési Bizottság kezdeményezésére és koordinációja alatt 
faluszépítés kezdődött, melyen sok polgártársunk mutatta meg, hogy mire 
képes az önzetlenség és az összefogás. Szükség is volt mindkettőre, mert az 
akkor még 3 főnyi közfoglalkoztatottunk nem bírt el a közterületek 
karbantartásával. Ezért lehetett látni községünk alpolgármesterét és néha 
engem is fűnyíró kistraktoron, melyet megjavítva szerencsésen hadrendbe 
állítottunk. Köszönöm azok felajánlását, akik egy-egy közterület kaszálását 
felvállalták. Később szintén a bizottság tevékeny közreműködésével, de alulról 
szervező módon, több száz virágládát gyártottak önkéntesek, melyek azóta is 
díszítik településünk köztereit, valamint a Művelődési Ház és a hivatal épülete 
közé készült egy úgynevezett "szerelempark”, amit a házasulók örömmel 
birtokba is vettek. 
Ugyan látszólag napjainkra újraindult az élet, de volt olyan időszak, amikor 
kötelező maszkviselés és a programok teljes mellőzése jellemezte életünket. 
Zámoly lakossága kiemelkedően vizsgázott elővigyázatosságból.  
A képviselő-testület tagjai akkor megállapodtak abban, hogy leállítják a 
Zámolyi Napok előkészületeit, de aztán a nyár lehetőséget adott annak 
megszervezésére, melyet nagy sikerrel meg is valósítottunk.  
 
Trianon örök emlékezetére alakítottunk ki Emlékhelyet, s állítottunk – nem 
pedig állíttattunk – keresztet hatalmas összefogással. A vörösfenyőt Búcs 
község polgármestere fűrészeltette és ajánlotta fel, melyet a vírus miatti – a 



századik évfordulón szinte megrendítő – határzár ellenére sikerült a két 
ellenőrzési pont között átvennem. A gerendák Sümegi Tibor asztalosmester 
kezei közt alakultak keresztté, melyen Kacsó Albert fafaragó áldott munkájával 
jelentek meg a vésett feliratok és motívumok, majd Tanárki Gábor 
alpolgármester hordta fel a bevonatot, mely védelmet biztosít a kereszt 
számára. A szétszakítottságot szimbolizáló sziklákat Solymosi Zoltántól kaptuk, 
melyre Horváth Gábor sírköves mester készítette a márványtáblát. Nekik és a 
területet kétségtelenül karbantartó környékbelieknek is alázattal köszönöm, 
hogy az emlékhely 4.000,- Forintos összköltségből megszülethetett, ami 
mindössze az olajos bevonat árát jelentette. 
Eredetileg egész napos rendezvényt terveztünk, de a pandémia miatt végül 
csökkentett tartalommal valósítottuk meg. Köszönöm minden résztvevőnek, 
szónoknak, hogy együtt emlékezhettünk, s Dr. Molnár Krisztián úrral, a Megyei 
Közgyűlés elnökével, Törő Gábor úrral, a terület Országgyűlési Képviselőjével, 
a helyi egyházak, intézmények és társadalmi szervezetek képviselőivel közösen 
élhettük meg azt a 100 másodperces harangszót, mely templomainkban 
felzúgott a megemlékezés alatt, s amely szűk két percig összekötött minket a 
Kárpát-medence összmagyarságával.  
A rendezvényt követően kaptam meg a Bethlen Gábor Alap Támogatáskezelő 
tájékoztatását arról, hogy a megemlékezésre még januárban benyújtott 
pályázatunk 600.000,- Ft támogatásban részesül. Mivel abban az eredeti 
formában a rendezvény nem valósult meg, módosítási kérelemmel fordultam a 
támogatáskezelőhöz, így az elnyert támogatást a későbbiekben más 
programokra használjuk fel. 
 
Meglepetésként érte a képviselő-testületet és a községet, hogy a 
Székesfehérvári Tankerületi Központ javaslatot fogalmazott meg a Csanádi 
Imre Általános Iskola felső tagozatának megszüntetésére, valamint az alsó 
tagozatot megtartó iskola a „Felsővárosi Általános Iskola, OBERSTÄDTISCHE 
GRUNDSCHULE alá tagiskolaként történő betagozódására. 
Képviselő-testület még a tiltás előtti utolsó rendkívüli ülésén elutasította a 
javaslat minden pontját és így tettek a szülői, pedagógusi, diákönkormányzati 
fórumok is. Az iskola vezetésével együtt igyekeztünk mindent megtenni a felső 
tagozat helyben tartása érdekében, de az intézmény – kimondani is durva –77 
fős tanulói létszáma rávilágított arra, hogy a szülők tevékeny támogatására is 
szükség van. Örömteli, hogy mára az iskola tanulói létszáma meghaladja a 100 
főt, valamint azóta is nyolc évfolyammal üzemel, amiért ismételten köszönetet 
mondok Törő Gábor országgyűlési képviselő úrnak, az iskola vezetésének, 
pedagógusainak és a szülőknek.  
 
A képviselő-testület az akkori utolsó ülését 2020. március 25-én tartotta, hiszen 
amint már említettem, az önkormányzatok a Belügyminisztériumtól és a 



Miniszterelnökségtől kaptak állásfoglalást arról, hogy sem a képviselő-testület, 
sem a bizottságok ülésének az Mötv. szerinti összehívására nincs lehetőség, a 
képviselő-testület valamennyi hatáskörét a polgármester gyakorolja, a 
testületnek veszélyhelyzetben nem volt döntési jogköre. Ezen állapot a 
veszélyhelyzet megszüntetéséig állt fent, így július 8-án újra soros ülésre 
lehetett összehívni a képviselő-testületet.  
Az ülésen esküt tett Weimper Zoltán képviselő. A testület – miután a Magyar 
Államkincstár és a Pénzügyminisztérium felülvizsgálták - módosította a 2019. 
évi költségvetési és elfogadta a 2019. évi zárszámadó rendeletet. Az állami 
támogatások elszámolása és ellenőrzése 2019. évre megtörtént  
Hosszú – négy hónapot felölelő – polgármesteri beszámolót fogadott el a 
testület. A rendkívüli jogrend alatt 3 rendeletet és 5 határozatot hoztam, 
melyek többsége a veszélyhelyzet mérséklését szolgálta. Bár országosan nem 
ez volt az általános gyakorlat, a halasztható döntésekkel vártam a képviselő-
testület megszokott működésére mindamellett, hogy a települési kérelmek 
elbírálása és testület tagjaival történt online egyeztetést követően a pályázatok 
benyújtása folyamatos volt.  
Ezek következményeképpen akkori ismereteink szerint a Radnóti utca 
aszfaltozására benyújtott pályázatunk – bár mindennek megfelelt – 
költséghiány miatt várólistára került. Mint tudjuk, azóta támogatásban 
részesült és éppen a napokban kezdődik az útburkolat felújítása, miután 
önkormányzatunk saját erővel a vízelvezető árkot kiépítette.  
A Petőfi és Széchenyi utcák járdájának felújításához szükséges anyagköltségre 
4.932.968,- Ft támogatást nyertünk.  
 
Tavasszal bemutatkozott az új művelődés szervezőnk Baboth Dóra, aki segíti a 
civil szervezetek működését, több pályázatban érdekelt, együttműködik a 
felettes szervezetekkel, valamint éppen a közelmúltban közzétett „Zámolyi 
Ősz” keretén belül több programot szervez. 
 
Szeptemberben Csordásné Papp Ágnes tagintézmény vezetővel egyeztetett a 
képviselő-testület az iskola jövőjéről, aki aztán november 1-jétől felmentési 
idejét töltötte.  
Az óvodában ekkor készült el a Maci csoport mosdójának felújítása, melyben 
teljesen új gépészet, burkolatok és szaniterek kerültek kialakításra.  
Beadásra került a Magyar Falu Programban az óvoda bővítésére irányuló 
pályázatunk 100 millió forint értékben, valamint a közös hivatal felújítására 
vonatkozó pályázatunk 50 millió forint értékben, de sajnos egyik pályázat sem 
részesült támogatásban. Jelenleg a TOP Plusz forrás adhat lehetőséget az óvoda 
épületének bővítésére.  
 



A képviselő-testület, mint egy félévnyi előkészületet követően elfogadta a 
közösségi együttélés szabályairól szóló rendeletet, mely október 1-jén lépett 
hatályba. Azóta több esetben figyelmeztetések, illetve jelentős összegű 
pénzbírságok kerültek kiszabásra. Mivel a bírságokat a szabályszegők nem 
fizették be, ezért azok behajtása a NAV-nak át lett adva. 
 
 
A képviselő-testület november 4-én este tartotta volna következő ülését, 
azonban aznap nulla órától a kihirdetett veszélyhelyzet miatt az ülés 
megtartása ismét jogi akadályba ütközött. A megelőző napokban tartott 
bizottsági ülések érvényesek voltak, így a bizottságok javaslatai a 
polgármesteri hatáskörbe utalt döntések során kerültek figyelembevételre. 
 
Ezekben a hónapokban a megfelelő óvintézkedések mellett tudtunk 
rendezvényeket tartani, így október 10-én a zámolyi focipályán fejeződött be 
az MLSZ kispályás bajnoksága, melyen a VTSE-Zámoly csapata csoportelsőként 
végzett, újra megteremtve a zámolyi focit. Ennek ellenére 2021. őszi idényben 
sajnos nem állt össze a csapat, így ezen a bajnokságon településünk nem indul. 
Ezzel párhuzamosan több csoport használja a focipályát különböző, lakosságot 
érintő programok megvalósítására. 
 
Mivel romlott a járványhelyzet, minden program, sőt gyülekezés is tiltva lett.  
Bezártuk a közösségi tereket, a hivatal zárt ajtók mögött dolgozott.  
Az E.on által megbízott „kertészek” ismét megkaszabolták a fák ágait, aminek 
darálására megvásárlásra került egy traktorra szerelhető ágdaráló adapter, 
mely ilyenformán már a második utcában visszahozta az árát. 
Önkormányzatunk ekkor még nem rendelkezett traktorral, de Lángi László 
rendelkezésünkre bocsátotta sajátját, melyet ezúton is köszönök. A szociális 
tűzifát is ezzel a géppel hordtuk ki. Nem sokra rá arról az örömteli hírről 
értesültünk, hogy tartaléklistára került közterületi eszközpályázatunk 
támogatásban részesült. 
 
A járványhelyzet miatt ugyan nem ismételhettük meg az előző évben oly 
szeretettel s közösségben megélt karácsonyi készülődést, de Fórizs Józsi 
bácsinak köszönhetően ismét felállítottuk a falu karácsonyfáját, az adventi 
vasárnapokon pedig szűk körű gyertyagyújtásokat szerveztünk, amelyeket 
online közvetítettünk.  
 
Karácsony előtt sok háznál könnyek között vették át nehéz sorsú 
embertársaink azokat a csomagokat, melyeket segítő kezeket állítottak össze. 



 
Önkormányzatunk 221 gyermeknek nyújtott karácsonyi támogatást, 
mindösszesen 1.768.000,- Ft-ot. 
 
December hónapban 3 napon át Telekom Mozgó Pont segítette a lakosságot a 
Giganet elnevezésű szolgáltatás ügyintésében, valamint megkezdődtek a 
Magyar Falu Program pályázatán elnyert Sportpark alapozási munkái. 
Nagy örömünkre megérkezett a szintén MFP-s támogatásból vásárolt 
traktorunk, mely a legkülönbözőbb adapterekkel, pótkocsival áll 
közterületeink fenntartásának szolgálatába. 
 
Használt sütőolaj és zsiradék gyűjtésére használatos edények kerültek 
elhelyezésre a Szép Ilonka Faluház és a Zámolyi Mesevár Óvoda udvarára. Az 
elhelyezés zárt műanyag flakonban, befőttes üvegben történhet, lehetőleg 
teljesen telített állapotban, s egyéb olaj, motorolaj NEM KERÜLHET A 
GYŰJTŐEDÉNYBE! A cselekedet a környezetünk védelmén túl óvodánk 
alapítványának támogatásához is hozzájárul, minden kilogramm olaj után 20 
forintot kap az óvoda alapítványa. 
 
Napelemes lámpák kerültek beüzemelésre a Hunyadi és Zrínyi utcákat 
összekötő szakasz megvilágítása érdekében, valamint a Gárdonyi utca végén. 
Hálásan köszönöm Csörgei Csabának, a METÁL-STANZ Kft. ügyvezetőjének, 
amiért a lámpák oszlopait biztosította részünkre. 
Tervezzük további – hálózatra kapcsolt – lámpatestek elhelyezését, amiből a 
pékség elé már került kettő darab. 
 
A kormányhivatal indított KAB busz-programja, amely a településekre hozza 
az ügyintézés lehetőségét. Fejér megyében községünk volt az első, ahova 
kitelepültek, helyszíni ügyintézést biztosítottak, azóta rendszeresen igénybe 
lehet venni helyben szolgáltatásaikat. 
 
Január 27-én nagy tisztelettel fogadtuk községünkben Főtiszteletű Balog Zoltán 
Püspök Urat, miniszterelnöki biztost első vizitációja alkalmából. 
Jelen voltak Nagytiszteletű Hajdu Szabolcs Koppány Esperes Úr, Dr. Balogh 
Júlia asszony, Csoóri Sándor özvegye, Demeter Szilárd Úr, a Petőfi Irodalmi 
Múzeum főigazgatója, Törő Gábor Úr, országgyűlési képviselőnk, valamint a 
zámolyi református gyülekezet képviselői. 
Megbeszélésünket követően gyalogosan látogattunk el Csoóri Sándor 
szülőházához, majd a járványügyi szabályokat betartva vendégeink kívülről 
megtekintették a Csanádi Imre Általános Iskolát, belülről pedig a református 
parókiát és a templomot. 
 



2021. február 24-én elfogadásra került a költségvetési rendelet, mely szerint az 
önkormányzat bevételi és kiadási főösszege 279.090.128,- Ft, ami az állami 
normatívák szerinti bevételeket és az ellátandó feladatokra fordítható 
kiadásokat összesíti. A szabadon felhasználható pénzeszközök esetében a 
gépjárműadóval egyáltalán nem lehetett számolni, az iparűzési adó pedig a 
felére csökken, de azóta Magyarország Kormánya ezt kompenzálta, bár az 
összeg még nem érkezett meg. Az iparűzési adóból befolyó bevételek setében 
elvárás, hogy azokat szociális ellátásokra fordítsuk, a települési támogatásokon 
felül ideértve a gyermekétkeztetés költsége és a normatíva közötti eltérés 
finanszírozását is. Jelen költségvetés 5.823.103,- Ft tartalékot tartalmaz. 
Ebben az időszakban használtuk fel a járdaépítésre nyert anyagár-támogatást, 
mely 1 millió forintos munkadíj mellett 1,3 km járda megújításához járult 
hozzá. Ezt önkormányzatunk további 270 m járdával toldotta meg, így több, 
mint másfél kilométer járda kapott új, C25 minőségű betonburkolatot.   
Tekintve, hogy ugyanazon alprogramon minden évben nem várható 
támogatás, igyekeztünk az elnyert összegből a leghosszabb távot kihozni. Ez 
csak betonjárdával volt megvalósítható. Azon községek, melyek térkő mellett 
döntöttek 160-300 métert valósítottak meg ugyanekkora összegből. 
Tudom, hogy a Viacolor burkolat sokkal tetszetősebb lenne, de így ötszörös 
hosszúságú szakaszon közlekedhetnek biztonságosan a gyalogosok és a 
babakocsiban ringatózó gyermekek édesanyjukkal nem az út szélén 
kénytelenek haladni. Az elkészült járdán több garanciális javítás került 
elvégzésre, az étterem melletti szakaszon például most fogják betonozni a 
kerítésig tartó részt. 
 
Simon Zoltánnal szoros együttműködésben 60/40 %-os költségmegosztással 
leaszfaltoztattuk az üzlet parkolói és a szilárd útburkolat közti folyamatosan 
kátyúsodó kavicsos területet, egészen az óvodai csomópontig. Ezúton is 
köszönöm Simon Zoltán együttműködő támogatását! Terveink szerint a 
következő, közös együttműködésben megvalósuló szakasz az óvodai 
csomópont alatti kavicsos rész aszfaltozása lesz. Ezzel párhuzamosan, több 
kátyú javítására is sor került. 
Az orvosi rendelő felújítása és az óvoda energetikai felújítása befejeződött. A 
rendelő 16 cm vastag szigetelés és megújult színes nemesvakolat mögé bújva, 
új mosdókkal és akadálymentes bejárattal fogadja a betegeket. A védőnői 
szolgálat épületrészében korszerű gázkazán került beépítésre, valamint az 
óvodában is 2x45 kW-os kaszkádrendszer és új, igen korszerű gázbojler járul 
hozzá a költségtakarékossághoz és a gyermekek, dolgozók komfortérzetéhez. 
Felmerült kérdésként az épület hátsó részeinek felújítatlansága, de mivel a 
pályázat nevéből is kitűnik, hogy ez „egészségház és óvoda energetikai 
fejlesztése” volt, a lövészklub raktárát és a garázst nem lehetett bevarázsolni az 
egészségház megnevezés alá. 



Az orvosi rendelő épületében önkormányzati költségen lecserélésre került a 
több évtizedes légkondicionáló berendezés is. 
 
Mint azt már említettem, mintegy 11 millió forintot nyertünk a „Tisztítsuk meg 
az országot” projekt 5. ütemében, melynek segítségével a Vasvári-, a Rákóczi-, 
az Arany János utcák végére és a Vörösmarty utca mindkét végére, valamint a 
Szőlőhegy 3 pontjára kerültek nagyfelbontású kamerák az illegális hulladék-
elhelyezés megakadályozása és a közbiztonság megőrzése érdekében. 
A tavalyi évhez hasonlóan az idén is 200e Forintos pályázati támogatással 
segítettük a Zámolyi Polgárőr Egyesületet, mely a szervezet által a Magyar Falu 
Programon elnyert gépjárművel együtt hozzájárul működésükhöz. 
 
A Fejér Megyei Önkormányzattal és az Albensis Fejér Megyei Területfejlesztési 
Nonprofit Kft-vel háromoldalú megállapodást írtam alá, mely a 2021-27 
tervezési időszak TOP forrásainak segítségével a Mesevár Óvoda bővítését 
célozta meg. 
 
Törő Gábor Országgyűlési Képviselő Úrral, dr. Molnár Krisztián megyei 
közgyűlési Elnök Úrral, mint a Velencei-tó és térsége, Váli-völgyi, Vértes Térségi 
Fejlesztési Tanács döntéshozójával is folytak egyeztetések, melyek érintettek 
kerékpárúttal, emlékházzal kapcsolatos témákat is. 
 
A Zámolyi Református Egyház mintegy 60 M Ft kormányzati támogatásból 
újította fel a parókiát és a gyülekezeti termeket, a katolikus templom előtti tér 
éppen a napokban újul meg mintegy 13 millió forintnyi pályázati támogatással, 
ahol a kerítés bontására kerül sor, melynek helyét egy térkövezett széles 
bejárat és a templomot megkerülő térkőburkolat veszi át. 
A temetőben régi terv a ravatalozó épületének felújítása, úgynevezett filagória 
építése, ami még a ravatalozó tulajdonjogának bejegyzése miatt várat magára. 
A testület a közelmúltban döntött az urnafal bővítéséről, valamint azon túl, 
hogy az önkormányzati dolgozók részt vesznek az egyházi fenntartású temetők 
karbantartásában, folyamatosan takarító akciókat szervezünk és a temetői 
hulladék elszállításáról is önkormányzatunk gondoskodik. Ide kapcsolódik, 
hogy a közérdekű munka büntetést önkormányzatunknál töltő elítéltek teljes 
mértékben kitakarították a zsidótemető területét, valamint kipucolták az azt 
övező erdős részből a csihatagokat. Jelenleg a községtáblától a Burján-árokig 
húzódó árkot pucolják. 
 
2021. március 8-án került kinevezésre iskolánk új vezetője Jankyné Kővári 
Csilla személyében. Eredményességét jól mutatja, hogy az idei tanévben az 
iskola tanulói létszáma 77 főről 112 főre bővült, ami kettő párhuzamos első 
osztály indítását tette szükségessé. 



 
A nyár közepétől új fogorvosunk van dr. Busca Laura Gabriella fogorvos 
asszony személyében.  
 
Június 18-tól – a katasztrófavédelmi törvény alapján, a veszélyhelyzettel 
egyidejűleg – újból lehetőség nyílt képviselő-testületi ülés megtartására.  
 
Több évnyi munkát követően önkormányzatunk tulajdonába került a régi 
buszmegálló épülete és az alatta lévő terület, amelynek a megállapodás 
aláírását követően a földhivatali bejegyzése jelenleg folyamatban van.  
Ajándékként egy tulajdonos felajánlott egy Vasvári Pál utcai ingatlant, 
amelynek hasznosításáról később lesz döntés.  
 
A Magyar Falu Program kereteiben belül a Zámolyi Rege Egyesület 5.999.939,- 
Ft támogatást nyert el a Szép Ilonka Faluház belső felújítására. A közösségi tér 
már teljes mértékben megújult, még a szintén felújított mosdókba a 
paravánfalak elkészülte várat magára. 
 
2021-ben ismét meg tudtuk szervezni a Zámolyi Napok rendezvénysorozatot, 
amely kiemelkedően sikeres volt.  
A rendezvényen Zámoly Község Díszpolgára kitüntető címet kapott Dr. Fodor 
Györgyi Ildikó és Zámolyért Díj kitüntető címben részesült Schandl Viktor 
festőművész, Erdélyi Szilvia és Egriné Csuhaj Melinda pedig Zámoly Község 
Díszoklevelét vehették át.  
 
A képviselő-testület szeptember 1-jei ülésén bemutatkozott Gunyits Ottó 
tiszteletes, községünk új református lelkipásztora, aki mostantól helyben lakó 
lelkészként szolgál településünkön. 
A testület itt köszönte meg Béres Tamás r.tzszl. 10 éves körzeti megbízotti 
tevékenységét és köszöntötte Balogh Márk Gábor főtörzsőrmestert, mint 
Zámoly új körzeti megbízott rendőrét.  
Szintén ezen a testületi ülésen mutatkozott be Kató Erzsébet Katalin 
óvodavezető, aki a távollévő óvodavezetőt helyettesíti. 
 
Iskolakezdési támogatásként mindösszesen 435.000,- Ft került kifizetésre az 
iskolás gyermekek szüleinek. A következő támogatási lehetőség a Bursa 
Hungarica ösztöndíj-pályázat. 
 
Az önkormányzat ivartalanítást elősegítő „felelős állattartás” pályázaton 1,5 M 
Ft-ot nyertünk szintén várólistáról visszakerülve. Hamarosan értesítjük az 
igénylést benyújtó állattartókat. 



Továbbá 1.000.000,- Ft támogatást nyertünk a kistelepülési kulturális 
programok támogatására, melyből egy nagyméretű rendezvénysátor kerül 
megvásárlásra, valamint fejlesztve lesz az önkormányzat tulajdonában lévő 
hangosító berendezés. 
 
A nyár folyamán történt közlekedési balesetek miatt kezdeményeztem a 
forgalmi rend változtatását a községen áthaladó országos közút déli részének 
vonatkozásában, így azon a részen – valamint a Székesfehérvár és Zámoly 
között egy szakaszon- záróvonal felfestéssel és közlekedési táblák 
kihelyezésével előzési tiltás került bevezetésre.   
 
Aktuális probléma még: az úgynevezett „szőlőhegyi kutak” egyikét a 
közelmúltban többször megrongálták, jelenleg le van zárva, javítása 
folyamatban van.  
 
Friss kihívás községünk lakosai számára a VOLÁNBUSZ Zrt. zámolyi járatokat 
szüneteltető intézkedése, mellyel kapcsolatosan azonnal felvettem a 
kapcsolatot a Zrt. elnök-vezérigazgatójával, aminek következtében némileg 
javult a helyzet a községen áthaladó buszjáratok Móra Ferenc utcai megállóba 
irányításával. Bízunk abban, hogy a jelenlegi, betegségek miatt fennálló helyzet 
nem sokáig áll fenn és mindent megteszünk annak érdekében, hogy a lakosság 
eddig megszokott tömegközlekedése biztosítható legyen.  
 
Összegezve az elhangzottakat, megállapítható, hogy a község működtetése 
gazdálkodási szempontból jól fenntartható, bár minden körülmények között a 
gazdaságosságra törekszünk és igyekszünk minden pályázati lehetőséget 
kihasználni, amely községünk épülését, fejlődését célozza.  
Hitelfelvételre az elmúlt két évben nem került sor, a korábban felvett hiteleket 
rendben törlesztjük. Megkérdőjelezhetetlenül szükségünk van a közösség 
összetartására, az intézmények és társadalmi szervezetek közreműködésére 
annak érdekében, hogy a száraz munkán túl, a község élete programokkal is 
gazdagítható legyen. 
Megnyugtató, hogy önkormányzatunk minden szervezettel és egyházzal és a 
megyei vezetéssel is kimondottan jó kapcsolatokat tart fenn.  
 
Tájékoztatja a közmeghallgatás résztvevőit, hogy tegnap este e-mailt kapott 
Bánszki Istvántól, aki kérdéseket tett fel, amelyekre adott válaszokat kéri a 
közmeghallgatás jegyzőkönyvében rögzíteni. 
 
Az ülések rendjét, így a közmeghallgatás rendjét is a képviselő-testület 
Szervezeti és Működési Szabályzatában foglaltak szerint kell megtartani. Mivel 
Bánszki István nincs jelen a közmeghallgatáson, így a képviselő-testületnek a 



Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX törvény 54 §-a 
alapján, legkésőbb 15 napon belül választ kell adnia, melyet írásban fogunk 
megtenni. 
  
Kérésének megfelelően a kérdéseit rögzítjük a jegyzőkönyvben: 
 
„Tisztelt Képviselő-testület! 
Külföldi tartózkodásom miatt kérdéseimet írásban teszem fel és kérem, 
megtisztelő válaszukat a közmeghallgatás jegyzőkönyvében rögzítsék. 
1. Az adományvonal megnyitásáról (2020 tavasza), a befolyt 1,5 MFt 

bevételezéséről, kiadási rendjéről, elszámolásáról született határozat? A 
befolyt összeg a költségvetésben mely tételszám alatt lett bevételezve? 

2. A Trianoni Emlékmű felállításáról (2030 május) született határozat? Az 
egyeztető eljárás lezajlott? 

3.  A polgármester a rendkívüli helyzetre tekintettel 2020 tavaszától vezette a 
védekezési naplót? 

4. A községi könyvtárból az önkormányzati jegyzőkönyvek eltűntek. Mely helyi 
szabályozás tartalmazza a hozzáférési lehetőséget? 

5. 2019 novembere óta az asp honlapon nem jelent meg bizottsági ülésre 
meghívó, illetve jegyzőkönyv. Miért nem? 
 
Tisztelettel: Bánszki István” 
 


